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بدرقه بسکتبال برای المپیک
 با یک لیگ جذاب

  مهران حاتمی* 
برگزاری لیگ بسکتبال در 
شرایط سخت کرونایی کار 
بزرگی بود و همین که لیگ 
انجام شد خیلی مهم بود. 
برگزاری بازی ها به صورت 
متمرکز تنها راه حلی بود که 

روی میز بود و با توجه به شرایطی که کرونا ایجاد کرده 
امکان دیگری نبود. البته این نوع برگزاری س��بب شده 
بود تا تیم هایی غیرتهرانی با توجه به برگزاری مسابقات 
در تهران تحت فشار بیشتری باشند و تیم های تهرانی 
احس��اس کنند که بازی های رفت و برگش��ت در خانه 

خودشان برگزار می شود اما چاره دیگری نبود.
با وجود شرایط کرونایی که برگزاری لیگ بسکتبال را 
خیلی سخت و فرسایشی کرد، لیگ با کمترین مشکل 
برگزار ش��د و فینال بین تیم های مهرام و ش��هرداری 
گرگان یک بازی دیدنی بود که دو تیم نمایش س��طح 
بالایی از بسکتبال را نشان دادند و خیلی از تماشاچی ها 
را پای تلویزیون میخکوب کرد و هیجان و کیفیت بالای 
بسکتبال را به نمایش گذاشت. سطح بالای فنی لیگ، 
پتانسیل بالای بسکتبال را در ایران نشان داد که جوانان 
باکیفیتی این رشته در اختیار دارد و همیشه از دل یک 
لیگ باکیفیت شاهد بوده ایم که بازیکنان توانمند رشد 
کرده اند و با نمایش توانایی هایی که داشته اند، به ترکیب 

تیم ملی راه پیدا کرده اند. 
برگزاری یک لی��گ جذاب و نزدیک در س��الی که تیم 
ملی بسکتبال آماده حضور در المپیک می شود، از نکات 
مثبت مسابقات امسال بود. باید قبول کنیم که هر چه 
ملی پوشان بازی بیشتری برگزار کنند آماده تر هستند 
و در شرایط بازی هس��تند، به خصوص که در سال های 
گذشته تیم ملی از کم بودن تعداد بازی ها ضربه خورد. 
برگزاری لیگ به همین خاطر خیلی به تیم ملی کمک 
می کند که یک تیم منسجم تر  و قوی تر را روانه المپیک 
کنیم. به هر حال این مسابقه است که بازیکنان را آماده 

نگه می دارد و انگیزه شان را از بین نمی برد.
همچنین یکی دیگ��ر از نقاط بارز لیگ امس��ال، نقش 
بازیکنان خارجی در جذابیت لیگ بود. تیم های مهرام 
و ش��هرداری گرگان فینالیس��ت های لیگ، بازیکنان 
خارجی باکیفیتی را در اختیار داشتند که در نتایجی که 
تیم های شان ثبت کردند، نقش مهم و سرنوشت سازی 
داشتند اما این مسئله قابل گسترش به همه باشگاه ها 
نیست و بازیکنان خارجی خیلی از تیم ها شرایط قابل 
قبولی از نظر فنی نداش��تند. علاوه بر این قهرمانی یک 
تیم غیرتهرانی که در س��ال های گذشته هم شاهد آن 
بوده ایم و در امس��ال نیز تیمی از گرگان قهرمان ش��د، 
به بسکتبالی ها در سراسر کشور انگیزه می دهد و باعث 
اشاعه فرهنگ بسکتبال می ش��ود تا گرایش به سمت 

بسکتبال بیشتر شود.
در کنار این نقاط قوت یکی از نقاط ضعفی که شاهد بودیم 
در هدفگذاری تیم ها بود ک��ه اکثر تیم ها به جای توجه 
به جوانگرایی و سازندگی چش��م به قهرمانی داشتند و 
پشتوانه سازی مورد غفلت قرار گرفته بود. این در شرایطی 
است که تیم ها علاوه بر هدف هایی که برای رسیدن به 
موفقیت در لیگ برای خودش��ان تعیین می کنند باید 
با اس��تفاده از بازیکنان بومی در مس��یر استعدادیابی با 
توجه به ظرفیت هایی که در اختیار دارند، حرکت کنند 
تا چهره های جدیدی از بازیکنان جوان در طول مسابقات 

لیگ به تیم های ملی در رده های پایه معرفی شوند.
 همچنین بعضی از تیم ها آمده بودند که فقط در لیگ 
حضور داشته باشند و برنامه ریزی و هدفگذاری نداشتند 
که چنین رویکردی، سطح لیگ را پایین می آورد، این در 
حالی است که باشگاه ها باید با هدفگذاری و ارزیابی که 
از عملکردش��ان در یک فصل داشته اند، برای فصل بعد 
در تلاش برای ثبت یک کارنامه بهتر باشند، تلاشی که 
سبب می ش��ود تا هم کیفیت لیگ بالا برود و هم سطح 

باشگاه ها رشد کند.
*کارشناس بسکتبال

پرونده
بررسي ليگ برتر بسکتبال
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جای خالی »پرشورها«
 سعيد احمدیان 

لی��گ بس��کتبال در حالی تمام ش��د که مانن��د تمام 
مس��ابقات دیگر که در یک س��ال گذش��ته در ایران و 
البته بیشتر کشور ها برگزار شد، جای تماشاگران خالی 
بود؛ هوادارانی که با حضورش��ان در سالن ها هیجان و 
جذابیت دیدار ها را بالا می بردند، ش��اید بیشتر از همه 
در فصل تازه به پایان رسیده لیگ بسکتبال، تماشاگران 
گرگانی حسرت بخورند که چرا در سالی که آنها اولین 
قهرمانی شان را جش��ن گرفتند، نتوانستند از نزدیک 
ستاره های تیم مهران ش��اهین طبع را تشویق کنند و 
در سالن امام خمینی شهرشان برای جامی که پس از 
سال ها انتظار به آن رسیده اند، پایکوبی کنند. به خصوص 
که به گرگان »پایتخت هواداران بسکتبال « می گویند، 
شهری که پرشور ترین هواداران بسکتبال را در ایران دارد 
و تماشاگرانش تا قبل از کرونا یکی از جذابیت های لیگ 
بسکتبال بودند که سالن شهرشان در هنگام مسابقات 
جای سوزن انداختن هم نداشت، پرشور هایی که با این 
رشته زندگی می کنند و جای خالی شان در لیگ امسال 

بدجور به چشم آمد، بیشتر از هر چیز دیگر. 

برت�ر  لي�گ  رقابت ه�ای 

دنیا حیدری 
  گزارش

بس�کتبال ای�ران در فصل 
بيس�ت و س�وم بعد از یک 
فصل نيمه تمام  با حساسيت بالایی برگزار شد؛ آن هم 
به ط�ور متمرک�ز . رقابت های�ی که کما فی الس�ابق 
حاشيه های خاص خود را نيز داش�ت اما اولين های 
جالب توجهی را هم تجربه کرد و دس�ت آخر بعد از 
یک ماراتن نفسگير و رقابتی تنگاتنگ جام قهرمانی 
را برای نخس�تين بار روان�ه گرگان ک�رد  آن هم در 
شرایطی که مدعيان قدری را در طول فصل به خود 

دیده بود.

  حساسيت بالا بعد از یک فصل نيمه کاره
فصل گذش��ته لیگ بس��کتبال به دلیل ش��یوع کرونا 
نیمه تمام ماند. این تلخ  ترین اتف��اق برای مدعیان جام 
ب��ود. خصوصاً گرگانی ه��ا که برنامه های زی��ادی برای 
کس��ب عنوان قهرمانی ریخته بودند اما در روز هایی که 
همه گیری کرونا دنیا را به چالش کشیده بود و بسیاری 
از رقابت های ورزشی را مختل کرده بود برای پیشگیری 
از ابتلا به این بیماری، کرکره رقابت های لیگ بسکتبال 
هم مانند دیگر رشته ها پایین کشیده شد و شاید همین 
نیمه کاره ماندن رقابت های فصل قبل بود که باعث بالاتر 

رفتن هرچه بیشتر حساسیت این مسابقات شده بود.
  مسابقات متمرکز 

بعد از گذشت یک س��ال از همه گیری کرونا مردم دنیا 
جسته و گریخته آموختند که چطور کج دار و مریز با این 
ویروس زندگی کنند . ویروسی که ورزش را هم مثل دیگر 
رویدادهای زندگی مردم مختل کرده بود. به همین دلیل 
هم تصمیم گرفته شد برای کاهش هرچه بیشتر خطر و 
احتمال ابتلای بازیکنان بازی ها به طور متمرکز در تهران 
برگزار شود . این نخستین س��الی بود که بازی ها به طور 
متمرکز در یک شهر مشخص برگزار  می شد. آن هم بدون 
حضور تماشاگران و فاکتور گرفته شدن امتیاز میزبانی 

برای تیم ها . اما این بهتری��ن تصمیم بود تا هم خللی در 
برگزاری بازی ها ایجاد نشود و هم سلامت ورزشکاران و 
مربیان و دیگر نفرات کادر فنی تیم ها و مسئولان برگزاری 

بازی ها تا حد زیادی تضمین شود.
  استارت ویدئوچک در بسکتبال 

این فصل از رقابت های بسکتبال را می توان فصل اولین ها 
خواند. از دیگر اولین هایی که در این فصل از مسابقات 
بسکتبال رونمایی شد استفاده از ویدئوچک در مسابقات 
بود. هرچند امس��ال بیش از هر سالی شاهد اعتراض  به 
داوری نیز بودیم و از صد نمره نمی توان نمره صد و قبولی 
صددرصد به اس��تفاده از این تکنولوژی در بسکتبال را 
داد اما واقعیت این اس��ت که به رغم تم��ام اعتراض ها و 
حاش��یه هایی که حول محور داوری چرخ می خورد باز 
شدن پای ویدئوچک به لیگ بسکتبال اتفاق بسیار خوبی 
بود که برگزاری متمرکز بازی ها بی تأثیر در استفاده از 
آن نبود. تکنولوژی ای که در گام نخست عملکردی قابل 
قبول داش��ت اما آنچه مسلم اس��ت کم و کاستی هایی 
هم داش��ت که در طول زمان می تواند بهتر و بهتر شده 
و تأثی��رات به مرات��ب مثبت تری در رون��د رقابت های 
بسکتبال ایران داشته باشد. هرچند که امسال نیز بار ها 
گره گشا بود که از جمله آن می توان به تأیید پرتاب پری 
پتی در واپسین لحظات گیم آخر بازی شهرداری گرگان 
با مهرام اشاره کرد که بازی را به شکل معجزه آسایی به 
تس��اوی کش��اند و تصمیم گیری در خصوص آن بدون 

ویدئوچک به راستی امکان پذیر نبود.
  حضور مجازی تماشاگران در فينال 

از دیگر اتفاقاتی که برای نخس��تین ب��ار در رقابت های 
این فصل رخ داد می توان به حضور مجازی تماشاگران 
بسکتبال در فینال امسال اشاره کرد . برای نخستین بار 
شرایطی فراهم شد که تماش��اگران به صورت مجازی 
شاهد تماشای این بازی به صورت زنده باشند و صدای 
فریادهای شادی آنها در طول مسابقه باعث هیجان زده 
شدن بازیکنان شده بود. بازیکنانی که به دلیل شرایط 

کرونایی برخلاف هر سال در سالن های خالی از تماشاگر 
به رقابت پرداخته بودند و حالا شنیدن صدای تماشاگران 

تأثیر بسیاری در روحیه آنها گذاشته بود.
  اولين قهرمانی 

اما در میان تمام اولین ها شاید اولین قهرمانی شهرداری 
گرگان ب��ه عنوان یک��ی از قطب های بس��کتبال ایران 
جذابیت خاص خود را داش��ت . گرگانی هایی که س��ال 
گذشته برای بالا بردن جام قهرمانی برنامه ریزی کرده 
بودند اما کرونا مانع محقق شدن هدف شان شده بود اما 

امسال به آنچه می خواستند رسیدند. 
  مردی که قصد تمام شدن ندارد

یکی از ن��کات جالب رقابت های امس��ال درخش��ش 
صمد نیکخ��واه بهرام��ی، کاپیتان نامدار مه��رام بود. 
س��تاره ای که طی دو دهه گذش��ته همواره نامش به 
عنوان یکی از بهترین های بسکتبال ایران مطرح بوده 
و علاقه مندان بس��یاری دارد. صمد درحالی چند روز 
قبل تولد 38 سالگی خود را جشن گرفت که همچنان 

یکی از بازیکنان مطرح بسکتبال است و با وجود سن و 
سالی که دارد در این فصل از رقابت های لیگ بسکتبال 
در کنار مهدی کامرانی که البته او هم سن و سال کمی 
ندارد بازی های زیبایی را به نمایش گذاش��ت و باعث 
بالاتر رفتن جذابیت رقابت های لیگ برتر بس��کتبال 
شد. اما همان اندازه که بازی های صمد همچنان زیبا 
و جذاب است و گویی این بازیکن تمام شدنی نیست، 
حاش��یه هایش نیز همواره پابرجاس��ت. حاشیه هایی 
که بعد از نیمه نهایی با پالایش نف��ت آبادان او را روانه 
کمیته انضباطی ک��رد و در بازی فینال نیز داس��تان 
درگیری هایش با س��رمربی تیم را به دنبال داشت به 
طوری که صراحتاً بعد از واگذاری قهرمانی به شهرداری 
گرگان گفت که کادرفنی این تیم با گوش دادن به حرف 
او، می توانس��ت با یک کار هوش��مندانه جلوی شوت 
باورنکردنی بازیکن امریکایی شهرداری گرگان را گرفته 
و به عنوان تیم برنده زمین را ترک کند. صحبت هایی که 
نشان می داد همان طور که گفته  می شد کاپیتان مهرام 

خود را برتر از سرمربی تیم می دانست.
  خارجی های باکيفيت 

اما شاید مهم  ترین مسئله در بالا رفتن سطح کیفی این 
فصل از رقابت های لیگ بسکتبال استفاده از بازیکنان 
خارجی باکیفیت بود . بازیکنان س��طح بالا و باکیفیتی 
که در بسیاری از مس��ابقات با توانایی های فردی بالقوه 
خود بازی را برای تیم های خود درآوردند. برخلاف آنچه 
که سال هاست در فوتبال شاهد هستیم، لیگ بسکتبال 
ایران به جای ریخت��ن پول به پای دلال ه��ا، بازیکنان 
خارج��ی را جذب کرده ب��ود که عملک��رد فوق العاده و 
چشمگیر آنها قابل کتمان نیست. نفراتی که بار ها برای 
تیم هایی چون شیمیدر، شهرداری گرگان، مهرام و دیگر 
تیم ها پیروزی های باارزشی کسب کردند که نمونه بارز 
آن پرتاب استثنایی پری پتی در دو دهم ثانیه باقیمانده 
از بازی شهرداری گرگان برابر مهرام در فینال بود که کار 
را به وقت اضافه کش��اند و قهرمانی را نصیب گرگانی ها 
کرد. بازیکن��ان باکیفیتی که حضور آنه��ا در تیم های 
بس��کتبال ایران می تواند کمک قابل توجهی برای بالا 
رفتن تجربه بازیکنان داخلی باش��د که نتیجه نظارت و 

 ليگ برتر بسکتبال از جمله 

شیوا نوروزی
     گفت وگو

مس�ابقاتی بود ک�ه به دليل 
ش�يوع کرون�ا به ناچ�ار به 
صورت متمرکز و به ميزبانی تهران برگزار شد. تمامی 
تيم های حاض�ر اردوهایش�ان را در پایتخت برگزار 
کردند. بعد از پشت سر گذاش�تن مرحله مقدماتی 
مدعيان در پل�ی آف آن قدر جنگيدن�د تا در نهایت 
مهرام و شهرداری گرگان به فينال رسيدند. حاصل 
جنگ ای�ن دو تيم مدعی چيزی نب�ود جز قهرمانی 
ش�هرداری؛ تيمی از خطه ش�مال کش�ور با هزاران 
هوادار متعصب و عشق بسکتبال، هوادارانی که قبل 
از کرونا هرگز تيمش�ان را در هيچ مس�ابقه ای تنها 
نمی گذاشتند. گرگانی ها در س�ال 1400 سرانجام به 
آرزوی دیرینه خود رسيدند. تيم بدون باخت مرحله 
مقدماتی با درخش�ش بازیکنان�ش و هدایت خوب 
کادرفنی حریفان را یک به یک از پيش رو برداشت. 
با اینکه همه بازی ها پشت درهای بسته برگزار شد 
ولی هواداران گرگانی در مراسم استقبال از تيم شان 
حسابی دلی از عزا درآوردند. مهران شاهين طبع بعد 
از دو فصل حضور روی نيمکت ش�هرداری یک جام 
قهرمانی دیگر ب�ه افتخاراتش اضافه ک�رد. به بهانه 
اولين قهرمانی گرگانی ه�ا در ليگ پای صحبت های 
س�رمربی ش�هرداری و تي�م مل�ی نشس�تيم.

تي�م ش�هرداری بالاخ�ره آرزوی م�ردم 
بسکتبال دوس�ت گ�رگان را ب�رآورده کرد. 
تجربه قهرمانی با چهار تيم مختلف به عنوان 

سرمربی چه حسی دارد؟
تعداد قهرمانی ها زیاد برایم مهم نیست. اصل این بود که 
مردم گرگان خیلی خوشحال شدند. این تعهد و دین را 
در خودمان احساس می کردیم و خدا را شاکریم که به 

این هدف رسیدیم.
بازی آخر فينال به شکلی دراماتيک به پایان 
رسيد. فکر می کردید ش�هرداری این گونه به 

سکوی قهرمانی برسد؟
برای رسیدن به عنوان قهرمانی در لیگ برتر برنامه ریزی 
بلندمدتی را انجام داده بودیم. از همان ابتدا که سرمربی 
شهرداری شدم جلسات مان با شهردار و اعضای شورای 
شهر برای تش��کیل یک تیم خوب در حد قهرمانی بود 
چراکه همین تیم قب��لًا نایب قهرمانی لی��گ برتر را در 
کارنامه داشت. تیم را در ش��رایط سختی جمع کردیم 
و بازیکنانی که باقی مان��ده بودند را به خدمت گرفتیم. 
توانستیم تیم خوبی را جمع کنیم و با تمرینات سخت 
و زیاد برای رس��یدن به جام تلاش کردیم. فصل پیش 
هم خوب پیش رفتیم ولی خوردیم به پاندمی کرونا. تا 
قبل از اینکه بازی ها لغو شود ما فقط دو باخت داشتیم 
و صدرنش��ین جدول بودیم. خب بازی ها لغو شد. برای 
این فصل هم همان برنامه را پی��ش بردیم و باز هم یک 
تیم خوب را جمع کردیم ولی متأسفانه به دلیل شرایط 
کرونایی بازی ها بدون تماش��اگر برگزار ش��د و در واقع 
امتیاز حضور تماشاگران از ما گرفته شد چراکه برای همه 

تیم ها بازی کردن مقابل تماشاگران گرگانی سخت بود. 
مجبور شدیم به تهران بیاییم و تیم های تهرانی شرایط 
بهتری نسبت به ما داشتند. یاری خدا، تمرینات منظم، 
تلاش بازیکنان، همبستگی تیمی و اتحادی که داشتیم 
همگی دست به دست هم داد تا اولین قهرمانی شهرداری 

گرگان در لیگ برتر بسکتبال اتفاق بیفتد.
حمایت های مسئولان شهری و استانی چقدر 
در رون�د موفقيت ه�ای تيم تأثيرگ�ذار بود؟ 
ب�دون این حمایت ه�ا ش�هرداری به هدفش 

می رسيد؟
قطعاً بدون حمایت ها امکان پذیر نبود. کاری که شهردار، 
استاندار، مسئولان تربیت بدنی و شورای شهر برای تیم 
انجام دادند تأثیر زیادی داشت و در حقیقت همه دست 
به دست هم دادند تا به هدف مان برسیم. این قهرمانی 
یک کار گروهی بود. موفقیت در لیگ امسال با توجه به 

تیم هایی که حضور داشتند سخت بود.
ارزیابی فن�ی ش�ما از این فص�ل از رقابت ها 

چيست؟
کیفیت تیم های حاضر نسبت به دوره های گذشته بهتر 
شده بود. به همین خاطر در دور مقدماتی هم بازی های 
خوب می دیدیم. به هر حال بح��ث کرونا باعث محدود 
شدن تعداد مسابقات ش��د. اگر بحث برگزاری لیگ به 
صورت متمرکز و کرونا نبود کیفیت بازی ها بهتر از این 
هم  می شد . در هر صورت با شرایطی که داشتیم به نظرم 

لیگ خوبی را پشت سر گذاشتیم.

حضور بازیکنان خارج�ی حاضر در این دوره 
با درخش�ش پری پتی بيشتر از ادوار گذشته 
به چش�م آمد. نقش آنها در بالا رفتن کيفيت 

مسابقات چقدر بود؟
تأثیر آنه��ا را نمی توان ان��کار ک��رد. در مقاطع مختلف 
بازیکنان خارجی کمک حال تیم بودند ولی با این وجود 

نباید زحمات بازیکنان داخلی را فراموش کرد.
اینکه برخی می گویند بازیکنان خارجی جور 

بسکتباليس�ت های ایرانی ليگ را می کشند 
قبول دارید؟

نه به هیچ عنوان، چون بازیکنان ایرانی نیز تلاش خود را 
می کنند و در نتایج تیم تأثیرگذار هستند. خب در برخی 
بازی ها بازیکنان خارجی خوب کار کردند ولی این طور 

نبود که نتیجه بازی در دست بازیکن خارجی باشد.
ش�هرداری بعد از انجام چهار بازی در فينال 
و به دست آوردن س�ه پيروزی قهرمان شد. 
از باخ�ت در ب�ازی دوم و برد ش�يرین دیدار 

چهارم بگویيد.
تیم مهرام حریف مان در فینال تیم بسیار خوب و قابل 
احترامی بود. در واقع همه حریفان مان تیم های خوبی 
بودند. در فینال کار سختی داشتیم. ضمن اینکه فشار 
زیادی را برای کسب پیروزی 3-  صفر تحمل می کردیم. 
یکی از دلایل اصلی شکست مان در بازی دوم همین بود. 
در بازی س��وم اما عملکرد بچه ها خوب بود و توانستیم 
نتیجه قبلی را جبران کنیم. فینال چهارم هم بازی بسیار 
زیبا و باکیفیتی شد. البته اینکه 3- صفر فینال را تمام 
کنیم ب��رای من خیلی اهمیت نداش��ت ولی بحث های 

حاشیه ای فشار روانی روی تیم را بالا برد.
برگزاری اولين دوره ليگ به صورت متمرکز را 

چگونه دیدید؟
فدراس��یون چاره دیگری نداش��ت. به خاطر ویروس 
کرونا همه ش��هرها برای میزبانی و برگزاری مسابقات 
محدودیت هایی داشتند و مجوزی هم که به فدراسیون 

داده بودند صرفاً برای برگزاری لیگ در تهران بود. شکل 
جدید لیگ برتر به ضرر تیم های شهرستانی بود، نفت 
آبادان، ذوب آهن،  ش��هرداری گرگان و  بندرعباسی ها 
همه تماش��اگران مان را از دس��ت دادی��م. در برخی 
رشته ها مس��ابقات لیگ برگزار نشد ولی خوشبختانه 
در بسکتبال بازی ها طبق برنامه انجام شد. از آنجا که 
بازی ها پخش مستقیم داشت بسکتبال دوباره جلوی 

چشم آمد.
فکر می کنيد برای فصل آینده شرایط به حالت 

قبل برگردد؟
امیدواریم تا ش��روع فص��ل جدید ش��رایط تغییر کند 
و با س��رعت گرفتن واکسیناس��یون اوضاع به گونه ای 
پیش برود که تیم ها همچون گذشته از امتیاز میزبانی 

برخوردار شوند.
شوت سرنوشت ساز پری پتی ليگ بسکتبال 
را حسابی در کانون توجهات قرار داد. خودتان 

فکر می کردید آن توپ گل شود؟
بله آن شوت جهانی شد. حقیقتاً من هم فکر نمی کردم 
این توپ گل شود. این یک کار خارق العاده بود که فقط 

از پری پتی برمی آمد.
اعتراضات به داوری امسال بيشتر از هميشه 

بود. نظر شما چيست؟
ترجیح می دهم اظهارنظری در این ب��اره نکنم چراکه 
الان هر چه بگویم برخی  می گویند چون تیمش قهرمان 
شده این حرف ها را می زند ولی بالاخره در کار داوری هم 

اشتباهاتی وجود دارد.
برنامه ریزی لازم جهت آماده سازی تيم ملی 
پيش از حض�ور در بازی ه�ای المپيک توکيو 

انجام شده است؟
ماه آین��ده دو ب��ازی در رقابت های انتخابی کاپ آس��یا 
خواهیم داشت. پس از آن هم بازی های المپیک خواهد 
بود که برنامه ریزی لازم را داش��ته ایم. تیم ملی به خاطر 
شیوع کرونا اسیر بی برنامگی مسابقات خارجی شد. با این 
حال ما برنامه هایمان را داریم. سال گذشته برنامه خیلی 
خوبی برای آماده سازی المپیک داشتیم که کرونا آن را 
هم منتفی کرد. امسال هم با توجه به شرایط خودمان و 

تیم های دیگر مسابقاتی را پیش بینی کردیم. 

فکر نمی کردم شوت پری پتی گل شود
بررسی چگونگي کسب اولين قهرمانی شهرداری گرگان در ليگ بسکتبال در گفت وگوی »جوان« با مهران شاهين طبع سرمربی این تيم

اتحاد تيمی ما را به سکوی قهرمانی رساند

نگاهی گذرا به بيست و سومين دوره ليگ برتر بسکتبال، فصل اولين ها! 

از تأثیر ویدئوچک در فصلی پراعتراض تا خارجی های باکیفیت

کيفي�ت تيم ه�ای حاضر نس�بت به 
دوره های گذش�ته بهتر شده بود. به 
همي�ن خاط�ر در دور مقدماتی هم 
بازی های خوب می دیدیم. به هر حال 
بحث کرونا باعث محدود شدن تعداد 
مس�ابقات ش�د. اگر بحث برگزاری 
ليگ به ص�ورت متمرکز و کرونا نبود 
کيفيت بازی ها بهتر از این هم  می شد 
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به رغم تمام اعتراض ها و حاشيه هایی 
که حول محور داوری چرخ می خورد 
باز ش�دن پ�ای ویدئوچک ب�ه ليگ 
بس�کتبال اتف�اق بس�يار خوبی بود 
ک�ه برگ�زاری متمرک�ز بازی ه�ا 
بی تأثي�ر در اس�تفاده از آن نب�ود


